
PŘÍLOHA Č. 1: Strukturovaný rozhovor 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek? 
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 
Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat? 
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři? 
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 



PŘÍLOHA Č. 2: Rozhovor – Obecní úřad Libotenice  
 Rozhovor byl veden s paní Ing. Ladou Rejškovou, starostkou obce, zástupkyní obce 
v organizacích MAS Podřipsko, Mikroregion Porta Bohemica a Svazku obcí Podřipsko, 
občankou obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 Libotenice jsou skvělý (smích). Naděvší pochybnost je to dost pospolitá obec, která už 
řadu let funguje pořád stejně. Stále tu žijou stejní lidé, stále se zapojují do akcí, co se tu dějí a 
dost často tyto akce sami pořádají nebo spolupořádají. A řekla bych že i v porovnání s 
okolníma obcema (Hrobce, Oleško, Nučničky, Rohatce, Travčice - poznámka autora) jsou 
takovou výjimkou v tom, jak si místní na zdejším životě zakládají. Možná ještě Travčice jsou 
na tom podobně, ale rozhodně tam nemaj tak širokou paletu vyžití, jako je tomu tady. A pak 
taky tady máme silnou základnu zdejších zemědělců, pěstuje se tu chmel, pěstujou se tady 
brambory a tak. Tím, jak ten katastr Libotenic je relativně velký, tak je tu zkrátka těchhle věcí 
hodně. Jsou tu velké plochy lesů, o které se starají zdejší lesníci. A tahle všechno, to vytváření 
zdejšího kulturního života, zemědělství, lesnictví, to všechno má v Libotenicích dlouhou tradici. 
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Obech funguje dobře, si myslím. V zastupitelstvu jsou lidé, co tady žijou od mala, a 
většinou jsou v něm už více než jedno funkční období, takže vědí přesně co a jak. Udělali jsme 
si více výborů, než jen ty povinné (finanční a kontrolní výbor - poznámka autora) a tím se 
snažíme podchytit přesně to, co je potřeba řešit. A myslím si, že se to daří. A zápory mě moc 
nenapadají. Snad jen, že je to pochopitelně spousta administrativy, ostatně jako všechno v 
Česku. Když jsme třeba teď dělali tu hasičárnu, tak to vyřizování okolo bylo chvílema 
vyčerpávající.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Asi mě moc nenapadá, co by tady chybělo, nebo co by vadilo, že tady není. 
Samozřejmě, bylo by fajn, kdyby tady byla pobočka pošty, nebo kdyby tady jezdilo víc linek 
autobusů, ale to jsou spíš drobnosti. Vzhledem k tomu, že tady třeba ta pošta snad nikdy 
nebyla, tak místním nevadí, že si pro balík zajedou do Roudnice. Ale jinak tu je toho tady pro 
občany dost. Je tu školka, základní škola, krám, hospoda, i knihovnu stále držíme. No a jestli 
obci něco škodí? Snad možná Labe, když čas od času stoupne a potom jsou povodně (smích). 
Ne, to je samozřejmě legrace, i když z tohohle bych si srandu dělat neměla. Škodit by nám 
mohla ta navrhovaná vysokorychlostní trať, o které se teď hodně mluví, ale ta zatím není.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 Tak úřad má v obci tu roli řídící. Staráme se o chod obce, o to, aby tu všechno šlapalo, 
jak má. Aby místní nestrádali a podobně. Ale samozřejmě mimo ty administrativní činnosti 
spjatý s prací na úřadě, se snažíme pořádat právě i dostatek akcí pro občany, a to jak ty 
tradiční, jako je třeba vítání občánků nebo sraz seniorů, tak takový ty míň obvyklý, jako jsou 
plesy a třeba vítání prázdnin.  
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 No tak úřad samozřejmě rozvíjí obec a je to i v našem zájmu. To kdybychom ji 
nerozvíjeli, tak bychom tam takhle dlouho nebyli. Ale rozvíjíme jí spíš po v tom směru, že ji 
děláme přívětivější pro ty současný občany. Ne, že bychom tu budovali nový parcely, jako je 
to třeba v Hrobcích. Prostě spíš budujeme nové chodníky, nová zázemí, jako třeba pro ty 
hasiče a tak. A samozřejmě snažíme se pořádat víc a víc akcí, když to teda situace dovoluje. 
  



Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 No, těch je tu víc. Hned první, kdo mě napadl, je Žíznivá osada a fotbalisti. Jako jestli 
je tu někdo, kdo tady vytváří takový to jo dění, tak jsou to právě tihle. Ale třeba ze zemědělců 
to jsou pánové Marjanko a Škoda, z těch lesníků třeba pan Kročák. Ale ono těžko to takhle 
rozdělovat, ona spousta lidí je tam i tam. Prostě skoro všichni fotbalisti jsou aktivními členy 
Žíznivé osady anebo jsou třeba i hasiči a tak. Skoro se mi chce říct, že právě ti lidé tady v 
Libotenicích jsou těmi klíčovými aktéry. 
  
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat?  
 Jo mají. Jak jsem říkala, víceméně všichni jsou všude. Teda takhle, Žíznivá osada je 
čistě pánskou záležitostí a zase Ženy na kolech jsou čistě dámskou. A spolupracovat jsou 
určitě schopní. A spolupracují spolu. Tady nejsou žádné uzavřené spolky, to by ani nešlo na 
takovýhle vesnici. Jako musí tady docházet ke spolupráci a často třeba ke kompromisů. 
(odmlka) Jako, kdyby tady byl někdo, kdo by si postavil hlavu a řekl: „To ne, já na vás kašlu a 
budu si to dělat takhle a takhle a nezájem!“, to bychom ho tady sežrali (smích).  
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Jak říkám, určitě dobré. Tak vycházejí si vstříc, spolupracují. Rozhodně tu není nikdo, 
kdo by byl takovej ten mrzout, co by ostatním házel klacky pod nohy.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 No, to je těžká volba. Ale asi ta Žíznivá osada, přece jenom, má velkou tradici a dělá 
tady toho opravdu hodně. A na tý širší úrovni je to maska (MAS Podřipsko – poznámka autora). 
Ta je taková mnohem aktivnější, než ty další dvě (Mikroregion Porta Bohemica, Svazek obcí 
Podřipsko – poznámka autora).  



PŘÍLOHA Č. 3: Rozhovor - Základní a mateřská škola Libotenice  
 Rozhovor byl veden s paní Mgr. Bc. Evou Kozelkovou, ředitelkou školy a školky, 
někdejší občankou obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 Já mám Libotenice moc ráda. Je to pro mě taková ta ryze česká obce, kde prostě žije 
řada generací z jedné rodiny, kde místní dětičky chodí k nám nejdříve do školky, potom do 
školy, kde tatínek hraje fotbal a maminka chodí třeba do Galerie kraslic. To je samozřejmě 
hodně idealizovaný příklad, ale takový pocit zkrátka z Libotenic mám. A myslím si, že to je 
prostě těmi lidmi tady. Jako by se prostě nikdy nechtěli nudit, a tak si pořád vymýšlejí, co dělat 
a co vytvářet. A jinak je to krásná obce s krásnou přírodou okolo. Z jedná strany je Labe, z 
druhé jsou lesy, je tady krásný kostel a kaple.  
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Libotenice fungují dobře. A to především proto, že fungují pro zdejší občany. Je tady 
snaha udržet tu komunitu pohromadě všemi způsoby, a to se prostě daří. Budiž tomu 
důkazem, že Libotenice jsou prostě starousedlická obec. Lidi nemají důvodů odcházet pryč a 
baví je tady žít.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Nenapadá mě nic, co by tady chybělo. Člověk musí vzít v potaz, že je to pořád vesnice 
a ne velkoměsto. A na poměry vesnice jsou na tom Libotenice možná nadstandardně. 
Samozřejmě asi by vám tady někdo řekl, že by tady mohly být lepší cesty anebo že by tu mohlo 
být nové veřejné osvětlení, ale to se nikdy nezavděčíte všem.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 Naše základní a mateřská škola má funkci výchovnou a vzdělávací, ostatně jako každá 
jiná škola. Ale mimo to se snažíme pro děti pořádat různé edukativní a sportovní akce, které 
je budou bavit. Naše škola má i družinu a v rámci ní děti vytváří různé výrobky, chodí sportovat, 
chodí do přírody a další takové aktivity. A škola nabízí i různé kroužky, například keramiku, 
angličtinu nebo hru na flétnu. A ještě bych ráda řekla, že ve škole provozujeme i logopedická 
cvičení a výchovnou poradnu. Zkrátka přistupujeme k tomu tak, že se snažíme pro ty děti nebo 
respektive snažíme se, aby v očích dětí ta škola nebyla jen o učení, ale i o zábavě.  
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 Škola například půjčuje prostory tělocvičny zdejšímu dětskému kroužku Sportovky, ale 
i komukoliv jinému, kdo chce. A všeobecně se Sportovakami dost spolupracujeme. Ale 
samozřejmě, pakliže škola nějakým způsobem rozvíjí Libotenice, tak právě přes děti. 
 
Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 Myslím si, že takovým opravdu klíčovým aktérem tady v Libotenicích jsou fotbalisté, 
hasiči, maminky, co dělají ty dětské spolky, Žíznivá osada, a ještě Galerie kraslic mě napadá.  
 
 Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat?  
 Vzájemné vazby určitě mají. V Libotenicích žije příliš málo lidí na to, aby se každá ta 
jednotlivá organizace skládala z jiných lidí. Je to takové provázané, a právě díky tomu není 
vůbec problém jakékoliv spolupráce, se mi tedy alespoň zdá. Ale vazby tady určitě mají.   
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Určitě jenom dobré. Pochopitelně, já do toho zase tolik nevidím, ale na základě toho, 
že právě je to tako provázané, nemůže snad problém ani nastat. Kdybych to měla brát na 



jednotlivce, tak by se mi to hodnotilo asi hůř, protože samozřejmě lidem do hlavy nevidím. Ale 
řekla bych, že vztahy mají mezi sebou dobré.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 To se podle mého nedá říci. To bych musela rozdělit do nějakých kategorií, kdy by 
třeba ve sportu jasně vedli fotbalisté. V tom kulturním dění zase Žíznivá osada a podobně. 
Vypíchnout z toho takhle jednoho asi neumím. 



PŘÍLOHA Č. 4: Rozhovor – Sportovní klub Libotenice  
 Rozhovor byl veden s panem Ing. Zdeňkem Hálou, předsedou SK Libotenice, obecním 
zastupitelem – předsedou výboru místní správy, aktivním členem Žíznivé osady, aktivním 
hráčem za SK Libotenice, občanem obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 No, jak jí zhodnotit? Jako Libotenice jsou vlastně docela dobrá obec pro žití. Je to 
odsud zhruba stejně daleko do Roudnice (Roudnice nad Labem - poznámka autora) jako do 
Liťáku (Litoměřice - poznámka autora), pořád se tu něco děje, je tady školka a škola, takže 
oprostí-li se člověk od toho, že je závislej na autě nebo na autobusu, a že je tady jenom jedna 
hospoda a jeden krám, tak je to úplně supr. Ale samozřejmě, že s místníma je to občas těžký. 
Pořád je to vesnice, což znamená, že tady každej řeší každýho a člověk tady nemá moc 
soukromý.  
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Za mě nebo jako za fotbalisty můžu říct, že jsme s chodem obce spokojení. A to jak z 
pohledu úřadu, tak toho života tady. Úřad nám vychází vstříc a podporuje nás i finančně a 
místní na nás choděj, když u nás hrajeme. Docela si troufám říct, že jsme takovym tmelem 
tady a dává to smysl. Obce zainvestuje do našeho zázemí, aby trávník byl pěknej, aby ty šatny 
byly pěkný, no a potom přijdou ty lidi na nějakej přátelák nebo normální zápas a tady se pak 
vytvářej ty vztahy (smích). Ne tak samozřejmě, že všichni na nás nechoděj, ale věrný fanoušky 
máme.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Tady nic nechybí. Sportoviště tady mámě pěkný. Hospoda je teď vlastně nově 
zrekonstruovaná, naše šatny taky, takže jako nic tady vysloveně nechybí. A dokonce bych 
řekl, že tady je toho na okolní poměry víc než dost.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 No, mimo toho tmelení místňáků samozřejmě kopeme okresní přebor, takže jsme 
aktivní členové ligy a máme mladší přípravku. A ještě se tady kope garda, ale to je spíš jenom 
taková sranda liga, ale docela to tady má taky zvuk. No a mimo to zpravujeme hřiště včetně 
zázemí a snažíme se to tady prostě kultivovat. Protože ještě před poměrně nedávnou dobou 
to tady bylo docela v havarijním stavu a nám to přišlo škoda. To zázemí tady je luxusně veliký, 
jsou tady dvě šatny, šatna pro rozhodčí, skládek a pak ta větší společenská místnost, kterou 
si teda sem tam někdo i pronajme, třeba na oslavu. My jsme ještě přistavěli tu novou terasu a 
udělali jsme to automatický zavlažování trávníku. Ale jako tou naší motivací bylo samozřejmě 
to, že to děláme pro sebe, že si to tady sami děláme krásný. No a ještě vedle toho klub 
pravidelně pořádá několik akcí do roka. Nebo takhle, během toho covidu to samozřejmě bylo 
náročný, ale za normálních okolností děláme dvě akce v létě a potom ples v zimě.  
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 Já si myslim, že se podílíme hodně. Libotenickej fotbal má dlouhou tradici a drží se 
tady. A pominu-li to, že jsme dali dohromady to zázemí a to hřiště, tak ten zdejší život prostě 
rozvíjíme. I díky nám se tady toho prostě hodně pořádá a zároveň v dětech rozvíjíme sport, 
takže si myslim, že se určitě hodně podílíme na rozvoji obce.  
 
Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 Babky, co se scházej (smích) (ženy v důchodovém věku se zde pravidelně každý 
čtvrtek schází – poznámka autora). Ne, tak kdybych to měl vzít jako vedle fotbalistů, tak pak 



jsou tady hasiči, Žíznivá osada samozřejmě, to je asi to nejvýznamnější uskupení tady, ženský 
jezdí na kola, je tady toho hodně.  
 
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat? 
 Určitě mezi sebou spolupracujeme. Protože ono je to samozřejmě hned zábavnější a i 
zajímavější, když se spojíme třeba s hasičema a uspořádáme nějakou letní akci pro děti. Jo a 
s těma dětskejma spolkama dost spolupracujeme, oni mají i u nás vlastně takový zázemí. 
Takže jo, já si myslim, že tady rozhodně není problém v tom, že by někdo nechtěl něco s 
někým jinym. Když už, tak je to spíš problém lenosti, že se něco vymyslí, dohaduje se to, ale 
už se to nedotáhne, ale to je zase z jinýho soudku.  
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Třeba my vycházíme se všema. Ale nevím, jestli můžu takhle mluvit za všechny. 
Nicméně mi nikdy nepřišlo, že by tady někdy byl nějakej problém.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 Určitě Žíznivá osada. To je opravdu takovej gigant tady v Libotenicích a vlastně 
můžeme bejt rádi, že ho tady máme. Nebejt osady, tak se tady toho zas tolik neděje. Bylo by 
to takový jako, přece jenom ta osada tady toho dělá hodně, to zdaleka není jenom o tom, že 
se v létě jezdí na čundr, ale je to o tom, že dělají plesy, dělají letní zábavy, výlety a velkou 
spoustu aktivit. I hospoda se tady jmenuje „Restaurace Žíznivá osada“. 



PŘÍLOHA Č. 5: Rozhovor – Žíznivá osada 
 Rozhovor byl veden s panem Zdeňkem Rosou, organizátorem a aktivním Žíznivé 
osady, někdejším hráčem za SK Libotenice, občanem obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 Libotenice jsou hodně přívětivou obcí právě z pohledu tady toho kulturního života, co 
třeba vytváří osada. Lidi jsou zvyklí si tady užívat a bavit se. A taky toho Libotenice nabízejí 
hodně, ta škála je opravdu široká. A hlavně to tady není zaměřený jenom na jednu věkovou 
kategorii, ale je to pro všechny, od dětí až po důchodce.  
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Z těch záporů snad to, že když tu má vzniknou něco novýho, tak to docela dlouho trvá, 
ale to není úplně chyba obce, to je prostě chyba toho systému fungování. Z pohledu docela 
velkého spolku ta obec funguje dobře, je k nám přívětivá a je si vědomá tý naší oblíbenosti, 
takže nám ráda vychází vstříc. To musím říct, že si toho moc cením. Jsem rád, že nám nějak 
nehází klacky pod nohy a vlastně nikomu nehází klacky pod nohy. Když někdo přijde s nějakým 
nápadem, tak ho rozhodně nevyženou, ale vyslechnou ho, a když to má jenom trochu smysl, 
tak to moc rádi podpoří. Takhle tady v poslední době vznikly ty kroužky pro děti, a to je prostě 
super.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Nevím, do jaký míry je to tak, že by to obci chybělo, ale docela dost jezdím na Moravu, 
kde v podobně velikejch obcích mají skvělá, a hlavně veliká sportoviště, což mě mrzí, že v 
Libotenicích, kde se na sportu dost zakládá tahle není. Je tady moc hezký fotbalový hřiště, 
hezká umělka, ale pro ten sport toho tady víc není. To samí tady dlouho nic nebylo pro hasiče, 
což teď se na tom pracuje, ale zase, až se to dobuduje, nebude to úplně to dostatečný pro to 
kvalitní zázemí. Potom mě ještě napadá, že tady není žádný protipovodňový hrazení. Ono by 
se to tady vymýšlelo asi dost těžko, ale zase, když se jenom trochu zvedne voda, hned to 
někoho vyplaví, tak by to možná stálo za zváženou. Vím, že na ladech (část obce, kterou 
zdejší obyvatelé tak nazývají – poznámka autora) se přemýšlelo o nějaké zdi, ale to nějak 
nedopadlo.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 Osada hraje velikou roli. Troufnu si tvrdit, že hodně utváří ten zdejší život. Letos (rok 
2022 – poznámka autora) slavíme šedesát let existence a v tuhle chvíli si musí člověk 
uvědomit, že už se za její dobu existence protočilo několik generací. A není to tak, že by nám 
členové ubývali. Pořád s náma na čundry jezdí padesát šedesát chlapů, plesy jsou vždycky 
vyprodaný. Ta škála toho, co děláme je dost široká. Čistě pro ty členy osad je toho 
pochopitelně víc, ale my děláme akce, kam se může dostavit kdokoliv. To je právě ten ples, 
co děláme pravidelně v březnu. Jenom v roce 2020 a roce 2021 jsme ho kvůli covidu vynechali, 
ale nahradili jsme to letníma akcema, co se pořádali na hřišti. Ti lidi tady po tom byli normálně 
hladoví, ptali se nás, jestli ten ples nakonec bude nebo nebude. Původně jsme dokonce v létě 
nic dělat nechtěli, ale ta poptávka po tom byla veliká. Teď jak bude těch šedesát let plánujeme 
víc akcí, abychom to pořádně oslavili, a když to bude mít úspěch, mohli bychom je dělat každý 
rok. Máme i vlastní osadovou kapelu, Šraml Žíznivé osady. Ta už funguje taky dlouhou dobu 
a taky už tam došlo k obměně generací. Jo, a ještě bych rád zmínil, že zdejší restaurace nese 
taky jméno naší osady. 
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 Já bych řekl, že hodně. Stejně tak jak je pro Libotenice významná, tak tady prostě utváří 
ten zdejší život. Když se půjdeš po obci zeptat na osadu, nenarazíš tu na nikoho, kdo by 



nevěděl, o co jde a podle mě i většina lidí ti řekne, že na nějaké akci osady byli. A my se 
samozřejmě snažíme to nějakým způsobem stále rozvíjet. V rámci čundrů jezdíme na pěkný 
místa v republice, plánujeme různé výlety na zajímavá místa a podobně. Šraml hraje i mimo 
naše plesy nebo naše akce. A taky třeba přispíváme na různé rekonstrukce míst, která máme 
v Libotenicích rádi. Teď když se třeba rekonstruovala hospoda, tak jsem na to taky přispívali, 
protože přece jenom, je to naše základna. I fotbalistů a hasičům jsme přispívali na jejich 
rekonstrukce.  
 
Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 Přímo z těch osobností to bude Lada Rejšková (starostka obce - poznámka autora). Tu 
tady lidi maj rádi a dost jí podporujou, stojej za ní. A ona si je samozřejmě vědomá tý 
odpovědnosti. Ona vlastně tu funkci převzala hned po tom, co jí zemřela máma, která dělala 
starostku před ní. Obě pro Libotenice udělali hrozně moc, dost to tady pozvedly a Lada za nás 
dost kope. Teď jak se třeba jedná o té nové vysokorychlostní trati, taky byť se to Libotenic asi 
úplně netýká, tak ona hodně bojuje za to, aby to tudy prostě nevedlo. Jinak ze spolků jsou 
důležití fotbalisti. Ti jdou tak ruku v ruce s náma, taky pro Libotenice dělají hodně.  
 
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat? 
 Určitě, no. Tak třeba současný šerifové osady jsou zapojený v jiným spolku. Jeden je 
fotbalista, druhej je hasič. A spousta chlapů z osady se ještě nějakým způsobem jinak zapojuje 
do zdejšího dění. To je naprosto normální bych řekl, a dokonce i zdravý, protože kdyby se 
nějak vzájemně vyhejbali, tak tu vznikaly nějaký pochybný sekty.  
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Myslím si, že se maj rádi. Tak my se tak vzájemně podporujeme, pomáháme si a 
podobně. Jako samozřejmě, když do těchhle spolků budeš brát i zdejší důchodkyně, který se 
každej čtvrtek scházej a drbou, tak ty budou určitě nespokojený se vším, co tu děláme, ale jim 
se prostě nezavděčíš. Ony mají rádi klid a ten my jim úplně nedopřejeme.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 Nemyslím si. Tady se nikdo nepovažuje za důležitějšího nebo tak to na mě alespoň 
působí. Já si myslím, že kdyby náhodou jeden z toho koloběhu vypadnul, tak by se tu lidi divili, 
co se stalo. A ono se to tak těžce bere, jako kdybych to měl brát na lidi, tak jasně, Lada tady 
nemá konkurenci, ale ona se stará o obec, jako celek. Třeba ze zemědělců bych zase řekl 
Škodu. A víceméně to samý platí pro ty spolky. 



PŘÍLOHA Č. 6: Rozhovor – Kroužek Sportovky 
 Rozhovor byl veden s paní Mgr. Jitkou Francovou, DiS., zakladatelkou a předsedkyní 
kroužků Pastelka a Sportovky, občankou obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 Celkově jsou Libotenice takovou pro mě dost zvláštní obcí. Mě se na to hodí hláška z 
filmu „Jak se krotí krokodýli“, kde Václav Postránecký popisuje jeho vesnici slovy: „Jeden 
druhého tu drbe, ale když se ztratí prase, tak ho honí celá ves.“ (smích). A to je podle mě 
přesnej popis Libotenic. Lidi se tu mají rádi, ale pořád je to vesnice, pořád je tu člověk pod 
dohledem. Jinak jsou ale Libotenice na svoje velikostní poměry výborně vybavenou obcí. Už 
jen to, že tu máme školu je pecka. A vedle toho, lidi jsou tu akční a podnikavý, což je taky 
takový nezvyklí, řekla bych.  
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Musím říci, že mě žádné zápory v chodu obce nenapadají. Místní zastupitelstvo 
pracuje, co to dá, aby se tady lidé měli dobře a aby to tady pro ně bylo pohodlné. Zároveň je 
dost aktivní obec i v dalších směrech života. Dost se tady klade důraz na sport a kulturu. To 
bych řekla, že je snad největším kladem v chodu obce, že obce pracuje především pro svoje 
lidi a nebojí se investovat, ačkoliv je to například ekonomicky nevratný projekt.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Já se hodně soustředím na ty děti a takhle mě třeba napadá, že tu postrádám takou tu 
bezpečnost pohybu dětí v blízkosti silnic. Libotenicema vede jedna poměrně dost 
frekventovaná silnice, po které jezdí i autobusy, a která je nedaleko od školy. A na téhle silnici 
je tu jeden přechod pro chodce a například v určitých místech je tu velice úzký chodníček. To 
bych tak řekla, že Libotenicům chybí, nějaká opatření pro zvýšení bezpečnosti pohybu dětí v 
blízkosti téhle silnice. Líbí se mi například, jak to mají udělané v Roudnici na Bezděkově 
(Základní škola v Roudnici nad Labem – Bezděkov – poznámka autora), kde je podobná 
situace. Také tam je škola, také tam tu silnici děti přecházejí za autobusem. Nedávno tam tuhle 
ulici přestavovali a po celé délce, kde je tohle to riziko ji vyvýšili a udělali tak takovej retardér, 
kterému zkrátka řidič věnuje pozornost.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 My vytváříme různé aktivity pro děti. A už zdaleka ne jenom sportovní aktivity. Snažíme 
se děti nějakým způsobem naučit soudržnosti, vzájemné pomoci a spolupráci. Pořádáme pro 
ně pravidelně jednou za týden kroužek, kde se jenom sportuje, zhruba jednou do měsíce pak 
pořádáme větší akci, kde je sportovní aktivita spojená právě s nějakou formou výchovy. A 
potom v létě pro ně pořádáme i vícedenní akce, jako třeba přespávání v lese nebo na hřišti, 
kde je to pro ty děti spojené s určitým dobrodružstvím. Libotenice mají tu výhodu, že je tu dost 
dětí v dosti věkových kategoriích, takže se nám zatím neděje, že bychom pociťovali úbytek 
zájemců. Řekla bych, že dětí máme pořád stále stejně. 
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 My se snažíme rozvíjet především ty děti, ale jestli se nějak podílíme na rozvoji obce 
nevím. Myslím si, že i díky nám začala obec dbát více na ty aktivity dětí. Dřív mi přišlo, že se 
na ně docela zapomínalo. Že se řeklo, že ti tu mají školu a to stačí. Dneska i sama obec toho 
pro děti dost vymýšlí. Někdy to dělá ve spolupráci se školou, někdy s námi, někdy s naším 
druhým kroužkem, Pastelkou a občas se třeba spojí s hasiči nebo s fotbalisty. 
  



Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 Za mě je to je to jednoznačně škola se školkou a jejich paní ředitelka. Ta škola už tady 
funguje řadu let, byť s pauzama. Ale je pro Libotenice dost důležitá a já si myslím, že na ní 
místní nedají dopustit. A současná paní ředitelka je bezvadná, moc se mi líbí její přístup k 
tomu, jak tu školu dělat, co ty děti vlastně potřebují a jak k nim přistupovat. To je taky dost 
výhoda těchhle menších vesnických škol. Ten rodinný přístup, co se tam dětem dostává. To 
není jako ve velikých školách v městech, kde si učitel ani pomalu nepamatuje jména svých 
žáků. To by se tady stát nemohlo. Tady si dokonce učitelé pamatují, jací tvoji sourozenci na 
tuhle školu chodili před tebou a srovnávají tě s nimi.  
 
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat? 
 Jo, tak určitě tu vazby jsou. Když to vezmu z pohledu našeho, tak mi nemáme 
absolutně žádný problém se spojit právě třeba se školou, když potřebujeme v zimě půjčovat 
tělocvičnu. A i třeba úřad s námi dost dobře vychází. Ale tak ono je to dáno tím, že se tu zkrátka 
všichni známe a není důvodu si nevycházet vstříc.  
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Já bych řekla, že dobré, ale samozřejmě nevím. Do hlavy jim nevidím. Každopádně na 
venek to vypadá, že mají dobré vztahy, že se mají rádi.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 Ta škola je dost dominantní, nebo alespoň z pohledu těch aktivit pro děti. Té se 
samozřejmě nemůžeme rovnat a ani teda nechceme. Chceme být takovým prima parťákem té 
škole a pro ty děti být spíše odreagováním. 



PŘÍLOHA Č. 7: Rozhovor – Zemědělská výroba a produkce Ing. Miloslav Škoda 
 Rozhovor byl veden s panem Ing. Miloslavem Škodou, místním podnikatelem v oblasti 
zemědělské výroby a produkce, někdejším hráčem za SK Libotenice, někdejším členem 
Žíznivé osady, občanem obce.  
 
Otázka č. 1: Jak hodnotíte obec Libotenice celkově? 
 Dobře. Z mého pohledu zemědělce musím říct, že Libotenice jsou ideální obcí pro 
zemědělskou produkci. Má dost veliký katastr, který leží v úrodném Polabí, a ještě ke všemu 
v jedné ze tří chmelařských oblastí, které v Česku máme. Ale nejenom z pohledu zemědělce 
je ta obec dobrá. Já tady žiju celej život a nikdy jsem neměl ani tendence jít pryč. Přijde mi, že 
je tu všechno, co člověk potřebuje. V dnešní době navíc není problém sednou do auta a pro 
něco si dojet. 
 
Otázka č. 2: Můžete vyzdvihnout nějaké klady a zápory v chodu obce Libotenice? 
 Zápory nevím, ale na klad tý obci nemůžu odepřít, že se dobře stará nejen o zdejší lidi, 
ale i o to, jak to tu vypadá a co může nabídnout.  
 
Otázka č. 3: Je něco, co v obci vysloveně chybí nebo ji škodí? 
 Nemyslím si, že bychom tady něco postrádali, nebo že by tady bylo něco na škodu.  
 
Otázka č. 4: Jakou roli v obci hraje vaše společnost / skupina / spolek?  
 Pro obec samotnou asi žádnou roli nehraju, když teda nepočítám, že sem tam jí 
pomůžu třeba s nějakým stěhováním nebo s nějakým odvozem. Ale jinak já jsem zemědělec, 
pěstuju tady všechno, čemu se tady daří. Především teda chmel, všechny ty chmelnice u 
silnice směrem na Litoměřice jsou moje. K tomu mám v Libotenicích ještě česárnu chmele, 
kde se ten chmel rovnou základně zpracuje a pak ho dovážíme do Žatce, kde ho dále 
zpracovávají a dělají z něj třeba takovej ten granulát.  
 
Otázka č. 5: Jakým způsobem se vaše společnost / skupina / spolek podílí na rozvoji obce? 
 Asi nijak. Já jsem soukromník a funguju zvlášť od obce. My spolu nějak nefungujeme, 
pakliže to není na úrovni nějakejch přátelskejch výpomocí.  
 
Otázka č. 6: Kdo je podle vás klíčovým aktérem obce? 
 Když to budu brát tak, kdo se tady nejvíce podílí na zdejším životě, tak to nejspíš bude 
Žíznivá osada, fotbalisti a samozřejmě úřad.  
 
Otázka č. 7: Mají mezi sebou aktéři vzájemné vazby a jsou schopni spolupracovat? 
 Já si myslím, že jo. Že jsou schopný vzájemně dobře spolupracovat právě na základě 
nějakejch vzájemnejch vazeb. Ono je to koneckonců vidět, to píšou i v novinách, že tenhle 
pomohl tady a tohle by nevzniklo bez pomoci tohohle a tak.  
 
Otázka č. 8: Jaké vztahy mají podle vašeho názoru mezi sebou jednotlivý aktéři?  
 Dobré, určitě dobré. Tak ono v takhle malé obci, jako jsou Libotenice si nemůžete 
dovolit s někým zásadně nevycházet, to byste se z toho musel zbláznit. To byste to měl denně 
na talíři, že buďto jste ten špatnej nebo ten ublíženej. A ani jedno ani druhý snad nikdo 
dobrovolně nechce, takže ty vztahy jsou prostě dobrý.  
 
Otázka č. 9: Je podle vás některý z klíčových aktérů dominantnější? 
 No tak je-li někdo skutečně dominantní v tom, jak a obec funguje, je to obecní úřad. To 
je přece jenom ten hlavní aktér v tý obci. 



PŘÍLOHA Č. 8: Oblak kódů – Všechny kódy 
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 9: Diagram četnosti kódů - Obecní úřad Libotenice  
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 10: Diagram četnosti kódů - Základní a mateřská škola Libotenice 
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 11: Diagram četnosti kódů - Sportovní klub Libotenice 
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 12: Diagram četnosti kódů - Žíznivá osada 
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 13: Diagram četnosti kódů - Kroužek Sportovky 
 

 
  



PŘÍLOHA Č. 14: Diagram četnosti kódů - Zemědělská výroba a produkce Ing. Miloslav 
Škoda 
 

 


